
Amintiri de neuitat 

 

Mă numesc Bulzan Gheorghe, locuiesc de când m-am născut în cartierul Sânicolaul Mic din Arad, 

unde îşi are sediul expoziţia permanentă „Cofetării şi cofetari din Arad”, pe care până în 8 aprilie 2014, nu 

am avut ocazia s-o vizitez personal.  

Ştiind de existenţa acestui muzeu, cu ocazia „Săptămânii altfel”, am propus doamnelor învăţătoare de 

la clasa a II-a A step by step, din cadrul Şcolii Gimnaziale „Caius Iacob” din Arad, unde este elevă şi fiica 

mea, organizarea unei vizite.  

Participând şi eu la această vizită, am rămas plăcut impresionat de tehnica folosită în industria de 

patiserie şi cofetărie a perioadei interbelice. Prezentarea a fost făcută de domnul Gui Ioan, realizatorul 

expoziţiei, care atât prin modul de prezentare cât şi prin exponatele în sine a reuşit să capteze atenţia şi 

interesul copiilor.  

În spaţiul, relativ restrâns, al muzeului ne-au fost prezentate de la ustensile de mână, până la maşini de făcut 

îngheţată, de fabricat dropsuri, de măcinat zahăr, mac şi nucă, de bătut albuşuri, care la vremea respectivă 

reprezentau o „industrie” în ceea ce se numeşte cofetărie şi patiserie. Impresionante au fost şi caietele, cărţile 

cu reţete ale marilor meşteri cofetari arădeni ale acelor vremuri.  Diplomele expuse stau mărturie a calităţii 

dulciurilor şi rafinamentului de atunci a meşterilor cofetari. 

Părerea mea personală este că vizita a fost o reuşită din punctul de vedere educaţional, copiii fiind 

încantaţi de ceea ce au auzit şi au văzut. 

 

 

Mă numesc Bulzan Lucia Maria, sunt elevă în clasa a II-a A step by step de la Şcoala Gimnazială 

„Caius Iacob” din Arad. În ziua de marţi din „Săptămâna altfel – Să ştii mai multe, să fii mai bun!” am vizitat 

Muzeul Cofetăriei din Sânicolaul Mic.  

Mie mi-a placut foarte mult maşina de bătut albuşuri, de făcut bomboane, de macinat mac şi nucă. 

Domnul de la muzeu ne-a arătat o fotografie cu o masa mare pe care cofetarii, de sărbatori, puneau tot felul 

de bunătăţi pentru toată lumea. Am văzut şi o maşină de făcut franjuri la hârtia cu care erau învelite saloanele 

de Crăciun. Cu ocazia unei alte vizite vreau să o duc şi pe sora mea.  

La sfârşitul vizitei, toţi copiii au primit bomboane. Am fost impresionată de tot ce ne-a povestit 

domnul Gui. Mi-am dat seama că meseria de cofetar nu este uşoară, dar cofetarii aduc multe bucurii celor din 

jur, în special copiilor. 

 

 

 

 

 


